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§ 1  
Mötets öppnande 

Marie Arsenian- Henriksson hälsar välkommen och förklarar dagens möte öppnat. Nya 

studentrepresentanten Rebekah Ding Jin anländer till § 12 och hälsas välkommen av 

ordförande. Rebekah blir KF:s andra studentrepresentant. 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 

Christian Giske utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 3  
Godkännande av föredragningslista 

Föredragningslistan godkänns. 

 

§ 4  
Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll 2024-02-21 (sammanträde) läggs till handlingarna. 

§ 5  
Anmälan av ordförandebeslut 

2024:3 Arbetsgrupp för beredning av förslag på kandidater till Göran Gustafssons 
priser 2025 

Ordförandebesluten läggs till handlingarna. 

§ 6  
Beslut om utdelning ur Birgitta och Carl-Axel Rydbecks donation till pediatrisk 
forskning 

Pernilla Pettersson föredrar ärendet. Donationen avser forskning inom pediatrik med särskilt 

fokus på reproduktion och fertilitet. KF beslutar  

att fördela 4 300 000 kronor mellan 7 sökande enligt förslag, samt  

att förklara beslutet omedelbart justerat. 

§ 7  
Utnämning av Dongan Wang till Foreign Adjunct Professor 2024-2027 (1-
408/2022) 

Sandra Ceccatelli föredrar ärendet och berättar om forskarens karriär och bakgrund. 

Diskussion följer.   

Kommittén för forskning beslutar att: 
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att utse Dongan Wang till Foreign Adjunct Professor (FAP) vid Institutionen för 

neurovetenskap vid KI 2024-2026. 

 

§ 8  
Uppföljning av strategisk satsning på Centre for Imaging Research (CIR)  

Karin Dahlman-Wright informerar i ärendet. Kommittén för forskning (KF) beslutade 2022-

03-14 att 5 mnkr per år skulle tillskjutas till Center for Imaging Research (CIR) som en 

strategisk satsning för 2023 och 2024 med medel från infrastrukturrådets budgetpost för 

strategiska satsningar. Föredragande ger information kring hur CIR har utvärderats. 

Diskussion följer kring instrumentets användning, utmaningar för KI-forskare att använda 

faciliteterna samt hur KF kan jobba för att stärka forskarnas tillgång till instrumenten.  

KF beslutar att inte genomföra en egen utvärdering av CIR. Caroline Graff och Konstantinos 

Meletis får i uppdrag att formulera KF:s budskap för dragning av ordförande i 

Fakultetsnämnden.  

§ 9  
Långsiktig planering av de strategiska forskningsområdena(SFO) vid KI 

Karin Schmekel informerar i ärendet. Inom KI:s SFO-styrgrupper har det funnits en oro för 

att KI:s ledning ska upphöra med finansieringen av SFO, om öronmärkningen med en kort 

framförhållning skulle tas bort i regleringsbrevet. Det är anledningen till att SFO-

styrgrupperna i stor utsträckning har undvikit att göra fleråriga satsningar. Det har i sin tur 

resulterat i att SFO-styrgrupperna har ackumulerat myndighetskapital. SFO-styrgrupperna 

har efterlyst en längre horisont för att kunna göra längre, strategiska satsningar.  

Karin Schmekel påtalar att det vore önskvärt att dessa medel kunde användas mer 

långsiktigt och att FN har en plan för en långsiktig satsning ifall öronmärkningen försvinner. 

Diskussion följer. En ledamot återger att det för core-faciliteterna finns en avtrappningsplan 

ifall de inte tilldelas medel. Det framhålls också att KF kan stötta SFO-områden så att de 

bygger in villkor kring att använda medel i utlysningar, så inte myndighetskapital byggs hos 

mottagaren. 

Ledamöterna utrycker stöd för en långsiktig plan för SFO:erna ifalll öronmärkningen skulle 

försvinna. Det är önskvärt att denna plan också inkluderar en modell för 

avtrappning/avveckling av KI:s stöd på sikt.  

 

§ 10  
Sekundäranvändning av hälsodata – remiss    

Adina Feldman föredrar ärendet. Utredningen om sekundäranvändning av hälsodata har 

analyserat och föreslagit utökade möjligheter för sekundäranvändning av hälsodata. 

Utredningen har bland annat gett förslag rörande vidareanvändning för vårdändamål och 

klinisk forskning.  
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Just nu förbereds KI remissvar via en arbetsgrupp med representanter för verksamheten. 

KI:s yttrande fokuserar på att utredningen inte löser de problem som finns idag, att 

utredningen förslag är för smala och avgränsade samt att vissa av de tekniska lösningarna 

som förutsätts saknas idag. 

KF påpekar att det är otydligt kring rutiner för hälsodata från avlidna då de inte kan ge 

medgivande och sekretess fortfarande gäller.  

Diskussion följer.  

§ 11  
Aktuell klinisk forskning       

Viktoria Svensson informerar om aktuella frågor kopplade till klinisk forskning. KI har haft ett 

möte med Vårdansvarskommittén 11/3. KI har också tagit fram ett förslag på remissvar för 

Förslag på ändringar för att öka mobiliteten tidigt i den akademiska karriären. 

Forskningsrådet KI-Region Stockholm hade möte 14/3 och diskuterade bland annat hur ett 

postdok-program samt uppdrag om alternativ till forskar-AT och forskar-ST skulle kunna 

utformas. Syftet med postdok-programmet är att stimulera nydisputerade kliniska forskare 

till fortsatt aktivitet. En arbetsgrupp, där KI har deltagit, föreslår att postdok-programmet 

ska ersätta större delen av det befintliga docentprogrammet. 

Diskussion följer. 

§ 12  
Myndighetskapital       

Karin Schmekel börjar med att informera kring myndighetskapitalet och problematiken 

kopplad till att detta växer vid KI. På fakultetsnämndens sammanträde den 31 januari 

diskuterades nyttjande av myndighetskapital. De tre vicerektorerna ombads att, med hjälp 

av controllers, utarbeta förslag på nya satsningar från central nivå inför kommande 

sammanträden. Marie Arsenian-Henriksson fortsätter och presenterar förslag på satsningar 

som KF kan göra. Diskussion följer. Ledamöterna i KF bidrar med ett flertal ytterligare förslag, 

bland annat satsningar på utrustning och tjänster och finansiering för forskare som står utan 

medel. 

KF beslutar att de förslag som inkommit ska snabbutredas rörande genomförbarhet utifrån 

FN:s direktiv. Efter att listan på genomförbara förslag är klar ska ledamöterna i KF beredas 

möjlighet att prioritera mellan alternativen.  

 

§ 13  
KF:s satsningar - Utlysning av medel för interdisciplinära KI-nätverk inom 
forskning 2024     

Christian Giske föredrar ärendet och informerar om arbetet med processen kring 

utlysningen. Arbetsgruppen för utlysningar har uppdaterat utlysningen efter kommentarer 

från KF:s sammanträde 2024-02-21.  
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Diskussion följer kring hur dessa nätverk förhåller sig till övriga KI-nätverk.  KF ber 

arbetsgruppen för utlysningar att göra ett antal förtydliganden i utlysningstexten. 

Kommittén för forskning beslutar   

att godkänna utlysningstexten, givet de föreslagna justeringarna, för utlysningar av medel 

för interdisciplinära KI-nätverk inom forskning, 2024.  

§ 14  
KF:s prioriterade områden 2024 – upplägg framåt   

Gustaf Cars informerar om planerna för de prioriterade områden som KF har identifierat för 

2024. Områdena är (1) verksamhetens stöd kontra forskarens ansvar, (2) akademisk kultur, 

ansvar och kollegialt utbyte, mentorskap, rättssäkerhet, (3) långsiktighet försörjning/ 

risktagande inklusive strategi för att starta/avveckla satsningar och institutionernas 

autonomi och (4) KI:s attraktivitet och möjlighet att behålla/ rekrytera personal inklusive 

karriärtrappan. Under våren kommer områdena att avhandlas i KF och ett arbete inledas 

med att identifiera hur KF kan arbeta vidare inom respektive område. 

§ 15  
KF:s prioriterade områden: Verksamhetens stöd kontra forskarens ansvar 

Marie Arsenian-Henriksson introducerar temat och bakgrunden till punkten. Helén 

Törnqvist, Avdelningschef Juridiska avdelningen. Björn Kull, Avdelningschef RSO samt 

Johanna Bäckström, HR-direktör deltar i punkten.  

Helén Törnqvist börjar med att introducera de övergripande bestämmelser som reglerar KI:s 

stöd samt de interna styrdokument och delegationsordningar som finns på KI. Björn Kull, 

Johanna Bäckström samt Helén Törnqvist berättar mer kring hur forskarstödet är 

organiserat och vilka utmaningar som finns på sina respektive avdelningar. 

Diskussion följer kring ett stort antal områden, bland annat hur dialogen mellan 

forskarstödet och institutionsledning ser ut, samt hur institutionsledningen kommunicerar 

med resten av de anställda vid institutionen. Ledamöterna diskuterar också vilka 

möjligheter KF har att påverka hur stödet prioriteras. Ett förslag som diskuteras är att KF kan 

ge rekommendationer kring områden där stödet kan göra stor skillnad. 

 

§ 16  
Övriga frågor        

Marie Arsenian-Henriksson informerar om övriga frågor, bland annat arbetet med 

karriärtrappan – utlysningstexten skrivs just nu. Den förtydligas i år, inklusive en granskning 

av alla ansökningar innan de går på intern/extern granskning. Förhoppningen är att 

utlysningen ska publiceras under maj månad. KF ger ordförande mandat att jobba vidare 

med utlysningen. 

Christian Giske informerar vidare om en incident vid KI där en anställd fick lungtuberkulos 
efter en spillolycka under arbetet i november 2022. Diskussion följer kring behov av en 
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översyn av biosäkerhet för forskare i KI:s BSL-3 faciliteter. Christian Giske ska fortsätta 
bevaka frågan för KF:s räkning.  

 

 

 

Anmälningsärenden/Information för kännedom (ej planerad föredragning) 

a) FN protokoll 2024-01-31 
b) KFU protokoll 2024-01-26 
c) KU protokoll 2024-01-30 
d) Språkpolicy för KI 
e) Remissvar över Förslag till ändringar för att öka mobiliteten tidigt i den akademiska 

karriären, länk till remiss och PM 
f) Återrapportering, forskar-AT våren 2024 
g) Genetikens utveckling 2023, länk 
h) Strategi 2030; länk 
i) Budgetunderlag 2023–2025; länk 
j) Övergripande verksamhetsplan för KI 2023–2025; länk 

 
 
Vid protokollet 

Gustaf Cars 

Justeras Justeras 

Marie Arsenian-Henriksson Christian Giske 
 

https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2024/02/forslag-for-att-oka-mobiliteten-tidigt-i-den-akademiska-karriaren-pa-remiss/
https://www.genteknik.se/rapporter/genteknikens-utveckling/genteknikens-utveckling-2023/
https://medarbetare.ki.se/media/89645/download
https://ki.se/om-ki/styrning-och-resultat
https://medarbetare.ki.se/verksamhetsplanering-och-uppfoljning
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